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Råd för funktionshinderfrågor 

vid trafiknämnden 

och Stockholm Stads Parkerings AB 

PROTOKOLL 5/2014 

  

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 18 augusti 2014  
kl 14.30 – 17.00 

 

  
 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
 

 
 

 Justerat  

  
 
 
 
 
Ulrika Voghera  Gunnar Slätt 

  
 

Närvarande  
 

 Ledamöter: 
 Ulrika Voghera, (HSO/HRF), ordföranden  

Anders Carlsson, (HSO/RTP-S)  
Gunnar Slätt, (HSO/FHDBF)  
Monicka Zachari (SRF)  
 
  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Petra Berglund samt 
föredragande tjänstemän: Stina Airijoki, Sara Malm, 
Fredrik Alfredsson och Torkel Kjellman. 
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 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser Gunnar Slätt att tillsammans med ordföranden 

Ulrika Voghera justera dagens protokoll. 

 

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns med tillägg under punkten 13. 

 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll 3/2014 från rådets 

sammanträde den 12 maj 2014 och lägger det till 

handlingarna. 

 

Rådet godkänner protokoll 4/2014 från rådets 

sammanträde den 2 juni 2014 och lägger det till 

handlingarna. 

 

Rådet godkänner minnesanteckningar 3/2014 från rådets 

möte med trafik- och renhållningsnämnden den 12 juni 

2014 och lägger det till handlingarna. 

 

 

 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande skrivelser och protokoll läggs till handlingarna: 

 

a) Protokoll 4/2014 från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 29 april 2014. 

 

b) Protokoll 5/2014 från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 27 maj 2014. 
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c) Protokoll 4/2014 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från den 19 maj 2014. 

 

d) Protokoll 6/2014 från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 11 juni 2014. 

 

 

 § 5 
Inkomna remisser 
 
Beslut 

Rådet beslutar att be om fyra föredragningar vid 

sammanträdet den 15 september 2014, av följande 

remisser: 

b)  Revidering av Vision 2030 - ett Stockholm i 

världsklass. 

  

d)  Motion (2014:11) om Söder Mälarstrand som ett 

grönare och hälsosammare promenadstråk. 

 

e) Motion (2014:10) om förbättring av 

stockholmarnas möjligheter till att bada. 

 

f) Motion (2014:12) om en kreativ vision för 

Högdalstopparna som ett viktigt led i skapandet av 

Ekopark Syd. 

 

Rådet beslutar även att de inför nästa sammanträde vill ha 

trafikkontorets svar på följande remisser tillsänt sig för 

kännedom: 

 

g) Remiss av Förslag till Transportstyrelsens 

föreskrifter om upphävande av 

trafiksäkerhetsverkets föreskrifter om nytto- och 

boendeparkering. 
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k)  Remiss av Underlag för svar på förväntat motiverat 

yttrande i fråga om överskridna gränsvärden för 

större partiklar (PM10) i luften enligt 

luftkvalitetsdirektivet. 

 

l) Remiss av förslag till förordning om riktvärden för 

trafikbuller. 

 

 § 6 
Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden är tagna på delegation till dagens 

sammanträde. 

 

 

 § 7 
Trafiknämnden 
 

Preliminär dagordning inför nämndens sammanträde den 

28 augusti är utsänd till rådet. 

 
Beslut 

Rådet beslutar att be trafikkontoret att inför rådets nästa 

sammanträde återkomma med skriftligt svar om hur taxan 

för användande av publika toaletter fungerar för mag- och 

tarmsjuka. Detta med anledning av punkt 12 ”Publika 

toaletter och andra nyttigheter. Tilldelningsbeslut” på 

nämndens preliminära dagordning. 

 

 

 § 8 
Norra Djurgårdsstaden 
Föredragande: Stina Airijoki och Sara Malm 
 

Stina Airijoki och Sara Malm föredrar den nya stadsdelen 

och miljöprofilområdet Norra Djurgårdsstaden, där det 

planeras bli ca 12 000 bostäder och 30 000 arbetsplatser. 

Delar av området är redan byggt och inflyttning i de 
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delarna har skett. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen och anför följande: 

 

Rådet understryker att det med tanke på den kuperade 

terrängen är viktigt att även gångvägarna är tillgängliga. 

Rådet uppskattar de planerade möbleringszonerna på 

gatan längs Husarvikens södra strand. 

 

Rådet konstaterar att SRF inte är nöjda, och betonar att 

det är mycket viktigt med både visuella och taktila 

markeringar vid valet av kupolplattor. Till detta protokoll 

biläggs minnesanteckningar förda vid möte med 

trafikkontoret om tillgängligheten i nya stadsdelar.  
Bilaga 1 
 

 

 

 § 9 
Trafikkontorets arbete med verksamhetsplanen –  
tillgänglighet 
Föredragande: Fredrik Alfredsson 
 

Fredrik Alfredsson redogör i korthet för de aktiviteter 

med koppling till tillgänglighet som varit med i 

verksamhetsplanen för 2014, med hjälp av utdelad 

handling rörande ”Enkelt avhjälpta hinder samt KF:s mål 

för verksamhetsområdet.” 

Fredrik uppmanade rådet att till nästa möte komma med 

förslag till prioriterade aktiviteter för 2015. 

 
Beslut 

Rådet ber kontoret att återkomma till mötet den 15 

september med en ny föredragning, kompletterad med 

utfall för aktiviteterna. Rådet vill även ha materialet 

utskickat inför sammanträdet. Vid detta sammanträde ska 

rådet tillsammans med kontoret även titta närmare på 

aktiviteter för år 2015. 
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 § 10 
Park i stället för parkering på Skeppsbrokajen.  
Motion (2014:6) 
Föredragande: Torkel Kjellman 
 

Kontoret anför i sitt förslag till remissvar att kontoret 

sätter stort värde på Stockholms parker, som blir ännu 

viktigare som oaser för rekreation och kontemplation när 

staden växer, men att Skeppsbron inte är lämplig som 

parkområde. Istället bör Skeppsbron marina karaktär och 

hamnkaraktär, som också anknyter till platsens 

kulturhistoriska värden förstärkas. Områdets 

parkeringsytor utgör i realiteten parkeringsresurs för alla 

verksamheter och boende i Gamla Stan. De kan därför 

inte lättvindigt avvecklas utan konsekvenser för Gamla 

Stans kulturmiljö och för andra närliggande områden 

Beslut 

Rådet tackar för informationen. 

 

 § 11 
Fråga om skyltprogram 
Monicka Zackari har mejlat en fråga om Stockholms stad 

har något skyltprogram likt det i för Landstinget i 

Halland. 

 

Rådet har inför mötet fått ta del av följande handlingar: 

 

1. Landstinget Hallands skyltpolicy. 

 

2. Skyltpolicy för nybyggnads-, ombyggnads- och 

anläggningsarbeten. 

 

3. Jag vill sätta upp en skylt/skyltar, vad gäller i 

Stockholm? Råd och riktlinjer från Stockholms 

stadsbyggnadsnämnd. 

 



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2014-08-18 
 

 Sida 7 (9) 

 
  

 

 

 
 

 
www.stockholm.se  

Rådet diskuterar materialet och konstaterar att Hallands 

skyltpolicy är föredömlig. Det är olyckligt att Stockholms 

stads grafiska profil innehåller mycket negativ text, dvs. 

vit eller ljus text på färgad eller mörk bakgrund. Rådet 

undrar om något råd för funktionshinderfrågor varit 

involverade i processen med att ta fram den grafiska 

profilen. 

 
Beslut 

Rådet uppmanar trafikkontoret att arbeta aktivt med 

tillgängligheten i sin skyltning. 

 

 § 12 
Bevakningslistan 
 

Rådet går igenom och uppdaterar bevakningslistan. Den 

uppdaterade bevakningslistan biläggs. Bilaga 2 

 

 

 § 13 
Övriga frågor 
 

a) Projekt "4:an ska fram”. Har något annat råd för 

funktionshinderfrågor varit involverade i 

processen? 

 

Ingen tjänsteman från kontoret fanns på plats för att 

besvara frågan. Frågan står kvar till nästkommande 

möte. 

 

 

b) Tillgänglighet på Årsta Holmar 

 

Rådet har fått in en skrivelse om tillgänglighet på 

Årsta Holmar. Bryggan på Årsta Holmar är för 

smal för att ta emot elscootrar och liknande, även 

barnvagnar har haft problem. Detta borde gå att 

rätta till. 
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Beslut 

Rådet stödjer den inkomna skrivelsen och beslutar 

att överlämna skrivelsen till trafikkontoret för 

kännedom. 

 

c) Digitala reklamvitriner 

 

Torkel Kjellman svarar på fråga om vad digitala 

reklamvitriner är och hur de används. Ett ärende 

ska arbetas fram till nämnden under hösten. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. Rådet vill gärna få 

möjlighet att komma med synpunkter innan ärendet 

går till nämnden. 

 

d) Inspektörer för uteservering 

 

Torkel Kjellman svarar på fråga om hur arbetet ser 

ut för inspektörerna för uteserveringar. 
 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. Rådet vill gärna vid 

tillfälle få en dragning av en av dessa inspektörer. 

 

 

e) Monicka Zackari informerar om en farlig ”låda” på 

signalstolpar som utgör hinder för synskadade.  

 

Fredrik Alfredsson tar för kontorets räkning med 

sig informationen och lovar att skyndsamt förbättra 

placeringen av dessa ”lådor”. 

 

Fredrik Alfredsson ber också om att liknande 

synpunkter och felanmälningar tacksamt tas emot 

via de kanaler kontoret har för detta. Antingen via 

telefon till driftcentralen på nummer 08-651 00 00 

eller via appen ”Tyck till” som finns tillgänglig för 

smartphones på App Store och Google Play. 
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f) Ordföranden Ulrika Voghera vill till nästa 

sammanträde få ta del av ett familjeträd eller 

motsvarande som tydligt visar Stockholms Stads 

Parkerings AB:s organisation med bland annat 

olika dotterbolag och om aktiehanteringen. 

  

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Petra Berglund 

 


